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P r o t o k ó ł   Nr   ORN.0002.5.2016 

XVIII sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 25 maja 2016 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie   11:00 

        zakończono o godzinie   13:40 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Karol Sobczak  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Pana Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Wicestarostę Powiatu Oleckiego – Kazimierza Iwanowskiego, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, Komendanta 

Powiatowego Policji w Olecku – Rafała Klauzę.  

 

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz 

mieszkańców biorących udział w dzisiejszej sesji.  

 

Poinformował, iż zanim Rada przejdzie do realizacji porządku obrad sesji chce 

serdecznie podziękować Pani Renacie Dunaj za dotychczasową współpracę, zaangażowanie             

i wkład pracy na rzecz mieszkańców gminy Olecko. Odczytał treść podziękowań i wręczył 

wiązankę kwiatów.  

 

Pani Renata Dunaj odczytała treść pożegnania i podziękowała za niemal dwa lata współpracy 

w Radzie Miejskiej w Olecku.  

 

Następnie podziękowania Pani Renacie Dunaj złożyli: Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada oraz radni z KWW Dobro 

Wspólne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej, w imieniu Rady i Burmistrza, podziękował również 

Komendantowi Powiatowemu  Policji w Olecku – Rafałowi Klauzie za 10 lat pracy na rzecz 

bezpieczeństwa mieszkańców gminy i powiatu Olecko, który odchodzi na emeryturę. 

Odczytał treść podziękowań i wręczył Komendantowi pamiątkowe gratulacje.  

 

Pan Rafał Klauza podziękował za 10 lat współpracy, podczas których zżył się z miastem 

Olecko. Jego zdaniem te lata nie były złym czasem dla miasta pod względem bezpieczeństwa, 

ponieważ dzięki samorządom otrzymywali pieniądze na funkcjonowanie policji. Życzył 

wszystkim samych sukcesów.  

  

 

 Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na stan   

20 radnych, w sesji uczestniczy 18 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia 
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sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Jeden radny przybył na sesję podczas jej 

trwania.  

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, 

przewodniczących rad i zarządów osiedli. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad: 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Przygotowanie do sezonu letniego –  referat Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku. 

6. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał.   

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku, 

b) wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej, 

c) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych, 

d) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej,  

na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza  

przy ul. Leśnej w Olecku, 

e) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego  

w Olecku przy ul. Zielonej, 

f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych  

w centralnej części miejscowości Olecko – Kolonia. 

10. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok oraz udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Olecka:  

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2015 rok, sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok, informacji o stanie mienia Gminy 

Olecko,  

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu  

 z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2015 rok,  

c) stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku,  

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka  

za 2015 rok,  

e) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok,  

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok,  

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka.  

11. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

odnośnie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej powiedział, iż do dzisiaj radni nie otrzymali 

ekspertyzy, czy budynek mieszkańca Olecko jest wolnostojący, czy nie. Po drugie Komisja 

Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa podjęła pewne działania nad 

„wariantem c”, aby wyłączyć z planu sporne działki. Stąd wnioskuje, aby dokończyć tą 

procedurę i dopiero później głosować nad uchwałą, czyli zdjąć z porządku obrad ww. projekt 

uchwały ujęty w punkcie 9 e).  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, że dziś rano do biura Rady wpłynęło pismo Pana Romana J., w którym informuje,              

iż wniósł sprawę do sądu o ustalenie, czy budynek, którego jest współwłaścicielem, jest 

budynkiem wolnostojącym. Właściciel budynku wniósł sprawę do sądu, gdyż ani gmina, ani 

powiat nie jest w stanie tego stwierdzić. Stąd, jego zdaniem, kolejny wariant jest 

bezprzedmiotowy.  

 

Radca prawny – Marek Lewandowski 

odnośnie wniosku Pana Romana J. stwierdził, iż ma poważne wątpliwości, czy Sąd Rejonowy 

w Olecku ten wniosek rozpatrzy. W jego ocenie wniosek ma dotyczyć ustalenia stanu 

faktycznego, czyli jaką rzeczywiście funkcję pełni budynek. Wniosek powinien być 

sformułowany jako pozew, a Pan Roman J. powinien być powodem w tej sprawie. Jego 

zdaniem intencją Pana Romana J. było złożenie pozwu w trybie art. 189 Kodeksu 

postępowania cywilnego, czyli powództwa o ustalenie istnienia stosunku prawnego bądź 

prawa przez osobę, która takie powództwo wnosi w sytuacji, w której wykaże istnienie 

interesu prawnego w takim lub innym ustaleniu przez sąd powszechny. W jego ocenie                         

z uwagi na to, iż kwestia, której ustalenia żąda Pan Roman J. jest kwestią o charakterze 

faktycznym, nie zaś kwestią dotyczącą ustalenia stosunku prawnego bądź prawa, powództwo, 

w jego opinii, zostanie przez sąd odrzucone i nie zostanie rozpatrzone. Mimo tego życzy Panu 

Romanowi J., z uwagi na powstałe problemy, aby przekonał sąd, że jest inaczej. Wskazał,              

iż Pan Roman J. nie wykazał w swoim piśmie, aby istniał po jego stronie interes prawny                        

w ustaleniu prawa, bądź stosunku prawnego. W tego typu pozwie należy wykazać, jakich 

konkretnie interesów osoby, która takie powództwo wnosi do sądu, dotyczyłoby ustalenie. 

Musi to mieć charakter realny i musi być określone w sposób szczególny. Stąd ma poważne 

wątpliwości, czy zostanie to ustalone. W jego ocenie organem, który powinien ustalić 

faktycznie funkcję zabudowy, powinien być Powiat Olecki, chociaż z informacji, które 

uzyskał, podmiot ten uchyla się od tej czynności.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odnosząc się do wniosku radnego Wojciecha Leonarczyka oznajmił, że Rada Miejska swego 

czasu podjęła uchwałę intencyjną w sprawie opracowania mpzp przy ul. Zielonej i określiła 

szczegółowo teren opracowania. Projekt planu został sporządzony zgodnie                                     

z obowiązującymi przepisami i zgodnie z uchwałą intencyjną, czyli granice opracowania 

zostały „wyczerpane”. Plan został opracowany przez wykonawcę, który żąda wynagrodzenia 

za wykonaną pracę, a procedura przedłuża się. Ponadto nic nie stoi na przeszkodzie, nawet 

pozew złożony przez Pana Romana J. o ustalenie funkcji budynku, aby uchwalić plan 

uwzględniając przepisy Rozdziału 3. projektu uchwały. Zgodnie z §12 ust.1 pkt 1 dla terenu 

oznaczonego na rysunku planu symbolem 1MU (tam, gdzie między innymi znajduje się 

działka Pana Romana J.) plan ustala przeznaczenie podstawowe: zabudowa mieszkaniowa. 

Nie określa się w projekcie uchwały, czy ma być to zabudowa wolnostojąca, czy szeregowa. 

Z kolei §12 ust. 2 pkt 1 mówi, że dla terenu, o którym mowa w ust. 1, w zakresie zasad 

ochrony i kształtowania ładu przestrzennego plan ustala możliwość lokalizacji zabudowy                         
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w granicy z sąsiednią działką budowlaną. Bez względu na to, co sąd ustali, czy będzie to 

zabudowa szeregowa, czy wolnostojąca, nie będzie miało to znaczenia. Jeśli plan zostanie 

uchwalony, nie będzie w żaden sposób sprzeczny z ustaleniami sądu, jeśli w ogóle takowe 

będą. Sprawa wróci, jeśli właściciel sąsiedniej działki wystąpi o sporządzenie projektu 

budowlanego. Jego zdaniem uchwalenie planu nie stoi w sprzeczności z tym, czego żąda Pan 

Roman J., czy właściciel sąsiedniej działki. W związku z powyższym nie widzi powodu, aby 

zdejmować z porządku obrad wymieniony projekt uchwały. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż chce wyjaśnić intencję zmiany porządku sesji. „Wariant c”, o którym była mowa 

na posiedzeniu komisji, obejmował również ewentualną zmianę uchwały intencyjnej w tej 

sprawie. Była mowa również o wynagrodzeniu. Jego intencją jest przeniesienie projektu 

uchwały na inną sesję, bo komisja rozpoczęła pewne działania. Zatem warto byłoby okazać 

szacunek komisji, by mogła sprawę dokończyć. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

wtrącił, że przewodniczył posiedzeniu komisji i nie wie, jakie komisja podjęła działania. Jego 

zdaniem radny winien wypowiadać się we własnym imieniu. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż protokół z posiedzenia komisji to wyjaśni. Z powyższego rozumie, że komisja 

nie będzie podejmowała żadnych działań, więc wycofał swój wniosek. 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 29 kwietnia 2016 r.  

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z ostatniej sesji Rady  

Miejskiej.  

 
Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem protokołu głosowało  

19 radnych. 

 
Rada jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0002.4.2016 XVII sesji Rady Miejskiej odbytej                 

w dniu 29 kwietnia 2016 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 
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 Zarządzenie Nr ORN.0050.68.2016 z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie powołania 

komisji przetargowej; dotyczy przeprowadzania przetargów na wynajem lokali 

użytkowych; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.69.2016 z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko; dotyczy dwóch nieruchomości gruntowych pod śródmiejską zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną przy ul. Grunwaldzkiej oraz nieruchomości gruntowej 

przy ul. Wąskiej pod uzupełniającą zabudowę śródmiejską o funkcji mieszkalno 

usługowej i nieruchomości gruntowej na zapleczu ul. Sienkiewicza pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.70.2016 z dnia 12 maja 2016 r. w sprawie podania do 

wiadomości publicznej wykazu tablic informacyjnych, przeznaczonych na bezpłatne 

umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów 

wyborczych w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej w Olecku w okręgu 

wyborczym nr 7 zarządzonych na dzień 31 lipca 2016 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.71.2016 z dnia 13 maja 2016 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości 

położonej na terenie Gminy Olecko;  dotyczy nieruchomości gruntowej położonej 

przy ul. 1 Maja; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.72.2016 z dnia 13 maja 2016 r. w sprawie zmiany 

Zarządzenia Nr ORN.0050.40.2016 Burmistrza Olecka z dnia 10 marca 2016 r.                        

w sprawie likwidacji drogi wewnętrznej stanowiącej własność Gminy Olecko 

położonej w obrębie Plewki; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.73.2016 z dnia 17 maja 2016 r. zmieniające Zarządzenie 

Nr ORN.0050.71.2016 z dnia 13 maja 2016 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na terenie 

Gminy Olecko; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.74.2016 z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie ustalenia treści 

obwieszczenia dotyczącego podania do wiadomości publicznej informacji o numerze  

i granicy okręgu wyborczego, liczbie radnych wybieranych w tym okręgu wyborczym 

oraz o wyznaczonej siedzibie Miejskiej Komisji Wyborczej w Olecku w wyborach 

uzupełniających do Rady Miejskiej w Olecku zarządzonych na dzień 31 lipca 2016 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.75.2016 z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

upowszechniania turystyki w 2016 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.76.2016 z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości 

położonej na terenie Gminy Olecko; dotyczy lokalu mieszkalnego przy ul. Kopernika; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.77.2016 z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie wskazania 

kandydatów – przedstawicieli Gminy Olecko do Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Olecku; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.78.2016 z dnia 24 maja 2016 r. w sprawie budżetu 

obywatelskiego dla miasta Olecko na 2017 rok; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.79.2016 z dnia 25 maja 2016 r. zmieniające Zarządzenie 

Nr ORN.0050.48.Burmistrza Olecka z dnia 5 kwietnia 2016 r. w sprawie ustalenia 

zasad i trybu udostępniania nieruchomości stanowiących własność Gminy Olecko na 

potrzeby infrastruktury technicznej.   

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

Ogłoszono:    

 V przetarg na sprzedaż trzech nieruchomości gruntowych położonych w Olecku na  

Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną.  

Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 21 czerwca 2016 r.; 
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 II przetarg na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 171 m
2
, położonej w Olecku 

przy Placu Wolności przeznaczonej pod zabudowę mieszkalno-usługową. Przetarg 

zostanie przeprowadzony w dniu 27 czerwca  2016 r.;   

 II przetarg na sprzedaż lub oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości 

gruntowej o powierzchni 0,3141 ha, przeznaczonej pod  zabudowę handlową przy               

ul. Wiejskiej. Przetarg zostanie przeprowadzony 27 czerwca 2016 r. 

 

Rozstrzygnięto przetarg:   

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,0683 ha,  przeznaczonej pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną wraz z udziałem w ½ części drogi dojazdowej 

o powierzchni 0,0244 ha, położonej w Olecku na zapleczu ul. Żeromskiego. 

Nieruchomość zostanie sprzedana za  kwotę 17.084,70 zł brutto. 

 

Nie doszły do skutku przetargi:   

─ na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 1,4551 ha położonej w Olecku 

przy ul. Ełckiej przeznaczonej  pod zabudowę wielorodzinną z usługami i zabudowę  

garażową; 

─ na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 1.1977 ha położonej w Olecku  

na Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę handlową.                                                                                                       

 

Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową położoną                 

w Olecku na zapleczu ul. Żeromskiego; 

 na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej na poprawę nieruchomości przyległej 

położonej w Olecku przy ul. Jagiellońskiej; 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej pod zabudowę wielorodzinną położonej przy      

ul. Grunwaldzkiej w Olecku. 

 

 Kilkuletnie próby nabycia własności nasypu kolejowego w kierunku Jasiek udało się 

ostatecznie pozytywnie rozwiązać. W wyniku wymiany gruntów zatwierdzonej 

decyzją Starosty Oleckiego z dnia 14 kwietnia 2016 r. Gmina Olecko pozyskała 

grunty pod byłym torowiskiem, na którym planowane jest urządzenie ścieżki 

rowerowej. Jako ekwiwalent wymienny gmina przekazała działki położone  

w sąsiedztwie gruntów dotychczasowych właścicieli nasypu kolejowego pod 

zlikwidowanymi drogami wewnętrznymi oraz działki rolne o równoważnej 

powierzchni. Przypomnę, że na części tego odcinka nasypu kolejowego Gmina Olecko 

ma ustanowioną nieodpłatną służebność gruntową z możliwością wykonywania zadań 

inwestycyjnych w zakresie urządzenia i utrzymania ścieżki rowerowej.  

 

 Zadania inwestycyjne zakończone: 

 budowa ogrodzenia terenu rekreacyjnego wraz z zagospodarowaniem w Olszewie 

– fundusz sołecki; 

 przebudowa targowicy miejskiej – projekt budowlany; 

 zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka” – projekt budowlany. Gmina wystąpiła 

o pozwolenie na budowę. Zadanie zostało podzielone na 3 części. Aktualnie 

tworzony jest wniosek aplikacyjny do Programu Interreg Litwa-Polska. Gmina 

Olecko, jako partner wiodący, złoży wniosek wspólnie z partnerem litewskim – 

Kozłową Rudą.  Ponadto gmina złoży wniosek o dofinasowanie budowy obiektu 

sportowego przy Szkole Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku. W tym 

przypadku partnerem wiodącym będzie Kozłowa Ruda.  

Natomiast wspólnie z Gminą Kowale Oleckie i samorządem Kozłowej Rudy 

Gmina Olecko złoży wniosek o przebudowę świetlicy w Sedrankach. W okresie 

nowego budżetowania w ww. programie zmieniły się wymagania co do 

załączników. Konieczne jest określenie wartości poszczególnych wniosków dla 
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danych zadań inwestycyjnych w formie uchwały Rady Miejskiej. Obecnie nie 

można tego zrobić, gdyż nie wiadomo, czy gmina Kowale Oleckie zdąży 

ukończyć wniosek. Ponadto nie znane są ostateczne wartości zadań 

inwestycyjnych Gminy Olecko i Kozłowej Rudy. Stąd konieczne będzie zwołanie 

sesji w trybie nadzwyczajnym dnia 6 lub 7 czerwca br., gdyż 9 czerwca o godz. 

15:00 mija termin składania wniosków w Wilnie. Sesja będzie poświęcona 

podjęciu uchwały w sprawie zapewnienia środków finansowych na realizację 

inwestycji. Tego typu uchwała jest nowością, bo obecnie program nie przewiduje 

zaliczkowania. Najpierw należy wykonać całe zadanie inwestycyjne, po czym 

nastąpi  refinansowanie kosztów. Jest to duże utrudnienie dla samorządów, ale 

trzeba się dostosować do wymagań. Regionalna Izba Obrachunkowa  stoi na 

stanowisku, że tego typu uchwała intencyjna narusza prawo, gdyż wkracza w 

kompetencje organu wykonawczego. Jednak żeby wniosek był ważny i podlegał 

ocenie, konieczne jest podjęcie tego typu uchwały.    

 

 Zadania inwestycyjne w trakcie realizacji: 

 trwa sporządzanie projektu budowlanego zagospodarowania nabrzeża rzeki Lega 

w mieście. Termin wykonania zamówienia – 31 sierpnia 2016 r.; 

 w trakcie realizacji jest projekt budowlany na budowę drogi wewnętrznej przy 

ulicy Słowiańskiej. Termin wykonania – 31 maja 2016 r. 

 w ramach funduszu sołeckiego trwa wykonywanie wiaty i oświetlenia przy 

budynku Zespołu Szkół w Judzikach; 

 w ramach funduszu sołeckiego wykonywany jest projekt budowy drogi                           

w Gordejkach Małych. Termin wykonania – 30 listopada 2016 r.; 

 zaproszono do złożenia ofert cenowych 7 wykonawców na budowę siłowni 

terenowej w Lesku oraz mini-siłowni plenerowej w Gąskach; 

 trwa realizacja zadania – poszerzenie drogi w Judzikach m.in. ze środków 

funduszu sołeckiego. Termin wykonania – 31 maja 2016 r.; 

 rozstrzygnięto przetarg na przebudowę ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury 

i Szymanowskiego. Termin wykonania zamówienia – 8 miesięcy od dnia 

podpisania umowy, tj. od dnia 25 kwietnia 2016 r. Termin realizacji zadania 

został przedłużony, gdyż Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 

chce wcześniej wykonać remont kanałów sanitarnych, a nadto zakład 

energetyczny wykona nową instalację komunalną, zaś gmina – oświetleniową; 

 trwa zagospodarowanie terenu na zapleczu ul. Kolejowej 29-31. Termin 

wykonania zadania – 30 czerwca 2016 r.; 

 podpisano umowę na realizację inicjatywy lokalnej ze Związkiem Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów dotyczącej zagospodarowania terenu przy budynku 

zaplecza obiektów sportowych Gimnazjum Nr 2, ul. Słowiańska 1; 

 trwa rozbudowa placu zabaw w Kijewie w ramach funduszu sołeckiego; 

 trwa przebudowa ul. Ludowej w Olecku. Termin wykonania zamówienia –                    

30 czerwca  2016 r.; 

 trwa budowa budynku gospodarczego z sanitariatami w Lenartach. Termin 

wykonania zamówienia – 31 sierpnia 2016 r.; 

 trwa opracowanie projektu modernizacji budynku Przedszkola z Oddziałami 

Integracyjnymi w Olecku. Termin wykonania zamówienia – 28 października       

2016 r.; w ramach zadania zostanie opracowany audyt energetyczny i na jego 

podstawie kompletna dokumentacja projektowo-kosztorysowa; 

 przystąpiono do sporządzenia zmiany miejscowego planu dla obszaru położonego 

w Olecku przy ul. Gołdapskiej. Zainteresowani mogą składać wnioski do 

wymienionego planu miejscowego na piśmie w sekretariacie Urzędu Miejskiego 

(pok. nr 12) w terminie do 13 czerwca 2016 r.; 
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 Wyznaczono wydział i osobę odpowiedzialną za koordynację budżetu obywatelskiego 

w Urzędzie Miejskim. Zostało wydane w tej sprawie zarządzenie, w którym określono  

kwotę przeznaczoną na budżet obywatelski, tj. 200.000 zł, skład Zespołu ds. budżetu 

obywatelskiego, tryb pracy oraz zadania Zespołu i harmonogram przygotowania                      

oraz realizacji budżetu obywatelskiego. Do 30 maja br. do godziny 15.30 trwa proces 

zgłaszania kandydatów do Zespołu (radni – 4 osoby, po jednej z każdego klubu). 

Uproszczony harmonogram (szczegółowy w zarządzeniu) procesu przygotowania 

budżetu obywatelskiego i wyłonienia zadań to: 

 I etap do 30 czerwca br. – powołanie Zespołu, przygotowanie zasad w formie 

regulaminu budżetu obywatelskiego, konsultacje zasad, przyjęcie powyższego 

zarządzeniem; 

 II etap do 15 sierpnia br. – kampania informacyjno-promocyjna, 

przygotowanie projektów zadań, składanie wniosków przez mieszkańców; 

 III etap do 18 października br. – weryfikacja formalno-prawna projektów 

zadań, procedura odwoławcza, upublicznienie projektów, głosowanie                             

w 3 formach (internet, osobiście w UM, w wybranych miejscach publicznych 

miasta np. CIT, biblioteka miejska, szkoły), ogłoszenie wyników; 

 

 Zadania realizowane przez PWiK Sp. z o.o. w Olecku: 

 zakończono renowację bezwykopową sieci kanalizacyjnej w ul. Ludowej. 

Wykonano 180,5 mb naprawy długim rękawem epoksydowym o grubości 5 mm, 

który utworzył wewnątrz kanału rurę naprawczą o odpowiednich parametrach 

technicznych. Renowacji poddano też wszystkie istniejące studnie kanalizacyjne 

w ul. Ludowej. Koszt wykonania zadania netto wyniósł 101.549,30 zł. Taką samą 

technologią wykonano naprawę kanału betonowego – 16 mb przy Placu Wolności 

(odcinek w stronę budynku Plac Wolności 23); 

 służby wodociągowe zakończyły prace związane z monitoringiem kanałów 

sanitarnych w ulicach: Moniuszki, Kiepury, Przybyszewskiego i Wieniawskiego, 

który pozwolił określić zakres niezbędnych do wykonania prac remontowych. 

Prace zostaną wykonane do 15 lipca br.;  

 wykonano roboty naprawcze po dewastacji fontanny na Placu Wolności; 

 wykonano przyłącze wodociągowe i kanalizacyjne do obiektu na terenie dawnej 

bazy PTTK przy ul. Zamkowej; 

 

 W marcu złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Olsztynie o dofinansowanie prac polegających na „Usuwaniu 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Olecko”. W tym roku do programu 

zgłosiło się 29 podmiotów, deklarując usunięcie około 100 Mg odpadów 

zawierających azbest. W dniu 25.04.2016 r. do urzędu wpłynęła promesa                             

z WFOŚiGW w Olsztynie informująca o przyznaniu dofinansowania w wysokości 

85%. W chwili obecnej na stronie BIP urzędu zamieszczone jest zaproszenie do 

złożenia oferty dla firm usuwających azbest. Oferty można składać do dzisiaj (25 maja 

2016 r.); 

 

 W ramach sprzątania zlikwidowano kolejne cztery, tzw. dzikie wysypiska śmieci na 

terenie gminy. Koszt ich uprzątnięcia wyniósł 7.800 zł; 

 

 W dniu 6 maja 2016 r. odbył się przetarg na wynajęcie lokalu użytkowego położonego 

w Olecku przy Placu Wolności 9 o powierzchni 70,10 m
2
. W wyniku licytacji 

wyłoniono najemcę lokalu ze stawką czynszu netto 23 zł za 1m
2
 powierzchni 

użytkowej; 

 

 Zakończył się remont budynku socjalnego Raczki Wielkie. Przeprowadzono prace 

polegające na podłączeniu budynku do przydomowej oczyszczalni ścieków oraz 
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przyłącza wodociągowego. Podczas prowadzenia prac wodociągowo-kanalizacyjnych 

odkryto część fundamentów, które okazały się w złym stanie technicznym. W związku 

z tym wystąpiła konieczność wykonania remontu fundamentów, tj. ich odwodnienia, 

wzmocnienia i izolacji. Wartość tych prac wyniosła 45.000 zł; 

 

 Rozstrzygnięto przetarg na wymianę stolarki okiennej w budynkach i lokalach 

należących do zasobu Gminy Olecko. Wpłynęły trzy oferty, z pośród których wybrano 

firmę LECH Zakład Produkcyjno-Handlowy, Lech Cichanowicz z Olecka, która 

zaproponowała najlepsze warunki cenowe; 

 

 Dokonano nasadzeń drzew na terenie miasta w ilości 50 sztuk (między innymi wokół 

stawów przy ul. Orzeszkowej i na Os. Siejnik), zagospodarowany został skwer przy 

skrzyżowaniu ulic Zamkowej i 1-go Maja oraz teren przy ul. Gołdapskiej. Łączna 

kwota za posadzenie roślin wyniosła 6.600 zł; 

 

 Zakupione zostały nowe kosze na śmieci i ławka (przyjazne dla dzieci) i zamontowane 

na placach zabaw. Koszt – 6.300 zł; 

 

 Na bieżące naprawy zniszczonych elementów małej architektury, oświetlenia, remontu 

dróg i pomalowania oznakowania poziomego ulic została poniesiona kwota                               

w wysokości 89.000 zł; 

 

 Wydano 436 decyzji przyznających uczniom szkół podstawowych, gimnazjów i szkół 

ponadgimnazjalnych stypendia szkolne za okres od stycznia do czerwca 2016 r. 

Łączna wysokość przyznanej pomocy wynosi 294.967 zł, z czego 80% to dotacja 

celowa, a 20% środki własne gminy; 

 

 Ogłoszony został otwarty konkurs ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych         

w zakresie upowszechniania turystyki w 2016 r. Termin składania ofert upływa                     

13 czerwca br.; 

 

 Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku - „Mazury Garbate” zorganizował: 

 eliminacje rejonowe XXXIV konkursu recytatorskiego „Spotkania z poezją 

2016”,  

 finał konkursu piosenki dziecięcej i młodzieżowej „Gratka dla nastolatka”,  

 XV Przegląd Twórczości Dziecięcej „Scena Przedszkolaka”, 

 kolejne spotkanie cyklu filmowego KADR – projekcja filmu „Syn Szawła”; 

W dniu 29 maja w ROK „MG” odbędzie się koncert z okazji Dnia Matki; 

 

 W Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Olecku odbyły się następujące wydarzenia: 

 dobiegł końca cykl zawodów pływackich Warmia i Mazury Pływają. Finał już                  

4 czerwca br. w Olsztynie; 

 14 maja br. odbyła się IV Olecka Trzynastka. Tegoroczny bieg odbył się w ramach 

inicjatywy lokalnej realizowanej pomiędzy Gminą Olecko a Stowarzyszeniem 

Olecko Biega; 

 28 maja br. odbędzie się po raz dziewiąty Olecka Olimpiada Milusińskich im. 

Romualda Wojnowskiego. Dzieci od 3-ciego do 10-go roku życia będą mogły 

zmierzyć się w przygotowanych dla nich konkurencjach sportowych. Zachęcił do 

uczestnictwa w wydarzeniu; 

 

 W dniu 4 czerwca br. od godziny 11:00 (oficjalne otwarcie o godzinie 14:00) odbędzie 

się I Dziecięca Oleckowiada. Organizatorami wydarzenia jest Stowarzyszenie  

Wspierania Szkół i Placówek z Oddziałami Integracyjnymi „POMARAŃCZA”, 
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Urząd Miejski w Olecku, ROK w Olecku „MG” oraz MOSiR w Olecku. Impreza 

przeznaczona jest dla dzieci z okazji Dnia Dziecka i odbędzie się w Parku Sportu                     

i Rekreacji w Olecku.  Zaprosił serdecznie do uczestniczenia w wydarzeniu; 

 

 W związku z wygaśnięciem mandatu Radnej Renaty Dunaj odbędą się wybory 

uzupełniające do Rady Miejskiej w Olecku. Wybory zostaną przeprowadzone 31 lipca 

2016 r. w okręgu wyborczym nr 7, obejmującym ulice: Nocznickiego, Wodna                              

i Zyndrama. Informacje na temat wyborów są zamieszczane na bieżąco w BIP oraz 

wywieszane na tablicy ogłoszeń przed budynkiem urzędu; 

 

 W ramach przygotowań do sezonu turystycznego wykonano: 

 odnowienie znakowania na 6  trasach  turystycznych, 

 aktualizację grafiki na dwóch tablicach turystycznych i zamontowano nowe blachy 

na tablicach ustawionych przy ROK i w okolicy dworca PKS, 

 powieszono nowy witacz  na dworcu, 

 na popularnym pasażu spacerowym w kierunku plaży miejskiej tzw. Skoczni  

zamontowano nową tablicę promującą olecki zespół sportowo-rekreacyjny, 

 na etapie druku jest nowy przewodnik turystyczny, 

 trwa bieżąca aktualizacja treści w mobilnym przewodniku turystycznym „Olecko                

okolice”, który można bezpłatnie pobrać na urządzenie mobilne. Przewodnik 

mobilny po Olecku i powiecie oleckim to propozycja zarówno dla przyjezdnych jak 

i mieszkańców, którzy chcieliby mieć dostęp do zawsze aktualnych informacji na 

temat  miasta i powiatu oraz  turystyki, usług i wydarzeń; 

 

 W dniu 27 maja br.  przypada Dzień Samorządowca. 27 maja 1990 r. odbyły się po raz 

pierwszy w powojennym okresie wolne wybory samorządowe. Z tej okazji złożył 

najserdeczniejsze życzenia wszystkim samorządowcom, sołtysom i osobom, które 

wcześniej pracowały w samorządzie. Podziękował za pracę na rzecz samorządu. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 W dniu 3 maja br. miał przyjemność reprezentować Radę Miejską na uroczystych 

obchodach Święta Konstytucji 3 Maja. 

 

 W dniu 6 maja br. miał przyjemność reprezentować Radę Miejską na uroczystych 

obchodach Dnia Strażaka w komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                     

w Olecku. 

 

 Burmistrz przedłożył Zarządzenie Nr ORN.0050.66.2016 z dnia 29 kwietnia 2016 r.        

w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego za 2015 rok. 

 

 W dniu 14 maja br. reprezentował Radę Miejską na czwartej edycji biegu Wiewiórczą 

Ścieżką – Olecka Trzynastka.  
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 W dniu 18 maja 2016 r. mieszkanka Olecka zwróciła się z prośbą o zajęcie stanowiska 

prawnego w kwestiach dotyczących pełnienia funkcji radnego. W odpowiedzi na 

pismo przesłano opinię prawną.  

 

 Zaprosił dzieci i rodziców do uczestnictwa w I Dziecięcej Oleckowiadzie, która 

odbędzie się w dniu 4 czerwca br.  

 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski stwierdził nieważność uchwały                                       

Nr ORN.0007.24.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 kwietnia 2016 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej w Olecku w zakresie członkostwa Renaty Dunaj w ww. komisji. 

 

  W dniu 20 maja br. wpłynęła Uchwała Nr RIO.VIII-0120-283/16 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 19 maja 2016 r.                

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku                        

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2015. Opinia jest pozytywna. 

 

 Dziś wpłynęło pismo Pana Romana J. – odczytał jego treść. 

 

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

o 9 maja 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

o 16 maja 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Statutowej, 

o 17 maja 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji oraz posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, 

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa, 

o 18 maja 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu                          

i Gospodarki. 

 

Wszystkie sprawy wniesione do biura Rady Miejskiej są udostępnione do wglądu                               

w BIP. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Przygotowanie do sezonu letniego –  referat Komisji Polityki 

Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

odczytał referat na temat przygotowania do sezonu letniego – treść w załączeniu do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podziękował za wkład pracy i przygotowanie referatu. 

Zwrócił się z prośbą, aby dość bogaty program imprez kulturalnych, rekreacyjnych                              

i sportowych był jak najbardziej dostępny dla mieszkańców gminy w każdym źródle 

przekazu, by mieszkańcy wiedzieli kiedy, gdzie i w jaki sposób mogą spędzić czas. 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 6 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poinformował, iż Rada Miejska Ciechanowa przyjęła uchwałę w sprawie zasad i warunków 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń, ich gabarytów standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, 

z jakich mogą być wykonane. Zapytał, czy gmina planuje jakieś działania w tym zakresie, 

gdyż to jest długi proces. Najpierw rada musi podjąć w tym względzie uchwałę intencyjną.                         

W przerwie sesji przekaże artykuł na ten temat. 

Oznajmił, że obowiązujące od 1 stycznia 2016 r. przepisy ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych umożliwiają zwolnienie z podatku od nieruchomości między innymi jednostki 

organizacyjne samorządu. Zapytał, czy w przypadku gminy Olecko takie zwolnienia będą. 

Artykuł przekaże w przerwie. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż na jednym z oleckich portali ukazała się reklama Powiatu Oleckiego 

informująca o kontynuacji szczepień przeciwko wirusowi HPV. Zwrócił się z prośbą, aby 

zapytać powiat, czy już teraz istnieje współpraca pomiędzy powiatem a lekarzami 

rodzinnymi, ponieważ  to lekarz rodzinny najlepiej zna pacjenta i odpowiada za jego zdrowie.  

 

Radny Jarosław Bagieński 

stwierdził, że ma zapytanie najprawdopodobniej już do nowego Komendanta Powiatowego 

Policji w Olecku. Mieszkańcy zgłaszają problem parkowania samochodów na chodnikach                 

w mieście, który szczególnie występuje przy gabinecie stomatologicznym na rogu ulic Armii 

Krajowej i Placu Wolności oraz przy sklepie Rossmann. Samochody stwarzają 

niebezpieczeństwo. Poddał pod rozwagę, aby wzorem innych miast, ustawić metalowe 

bariery uniemożliwiające wjazd pojazdów na chodnik.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

dodał, iż miejsce przy pomniku Jana Pawła II jest ulubionym parkingiem kierowców 

samochodów dostawczych, co jest bardzo niekulturalne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zwrócił się do radcy prawnego w sprawie pisma mieszkanki Olecka dotyczącego m.in. 

zwolnień lekarskich radnego. Prosi kancelarię o przygotowanie opinii prawnej jak ma 

się pełnienie obowiązków radnego i pobieranie diety w stosunku do zwolnienia 

lekarskiego i zasiłku chorobowego lub wynagrodzenia z zakładu pracy. Opinia została 

już wydana, ale zastanawia go jednio zdanie. Pani radczyni w ostatnim akapicie 

odwołuje się do Kodeksu pracy, ale nie rozwija tego tematu, gdyż pytanie mieszkanki 

tego nie dotyczyło. Pani radczyni zaznaczyła jedynie, iż może być konflikt                            

z przepisami Kodeksu pracy w przypadku radnego, który jest na zwolnieniu 

lekarskim. Prosi o przygotowanie rzetelnej diagnozy, bo jego zdaniem dotyczy to 

wszystkich radnych, którzy mogą być na zwolnieniu lekarskim; 

 otrzymał informacje od mieszkańców ul. Grunwaldzkiej, którzy od wielu lat mają 

problem z pralnią chemiczną, która znajduje się pod ich mieszkaniem. Ten typ 

działalności utrudnia im życie. Mieszkańcy podejmowali działania w tej sprawie. 

Chce wiedzieć, na jakim etapie jest powyższa sprawa i czy podejmowano już jakieś 

kroki w tym zakresie.  

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do zgłoszonych interpelacji: 
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 sprawa uporządkowania reklam – gmina „przymierza się” do uregulowania tej kwestii. 

Należy ujednolicić zasady co do reklam, aby przyciągały wzrok, a nie zaśmiecały i źle 

wyglądały w mieście; 

 zwolnienia z podatków – kiedyś gmina płaciła podatki, potem nie. Przekaże sprawę do 

rozpatrzenia; 

 współpraca powiatu z lekarzami rodzinnymi – zwróci się z zapytaniem do powiatu; 

 parkowanie na chodnikach i przy pomniku Jana Pawła II – sprawę przekaże do policji; 

 problem z pralnią chemiczną – sprawa ciągnie się ok. 6 lat. Z tego co wie 

postępowanie toczyło się również w sądzie, sprawę rozpatrywał także Powiatowy 

Inspektor Nadzoru Budowlanego. Pismo w tej sprawie wpłynęło również do urzędu            

i będzie ona ponownie analizowana.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnosi o zakup kurtyny wodnej, którą można byłoby zamontować przy fontannie na 

centralnym placu w mieście. Jest już koniec maja, temperatura powietrza przekracza  

20
o
C, więc można przypuszczać, iż w wakacje będzie dochodzić do 30

o
C jak                       

w ostatnich latach. Tego typu kurtyny są montowane w wielu miastach i przynoszą 

ulgę i radość dzieciom oraz osobom dorosłym. Koszt takiej kurtyny wynosi do 

1 tys. zł, gdyż nie jest ona montowana na stałe, a jedynie na najbardziej gorące dni; 

 w tym roku kończy się okres karencji, kiedy na centralnym placu nie można było 

prowadzić żadnej działalności gospodarczej. W związku z powyższym zgłasza 

wniosek o przeprowadzenie procedury przetargowej na działalność przynajmniej 

jednego ogródka kawiarnianego. Mieszkańcy, a zwłaszcza turyści narzekają, że na tak 

pięknym placu nie można wypić kawy lub zjeść lodów czy obiadu.  

 

Radna Anna Kaczor 

zgłosiła następujące wnioski: 

 prosi o częstsze sprzątanie tzw. placu „Pawlaka”, gdyż kilka razy otrzymała 

informacje, iż jest tam dużo pobitego szkła oraz pozostałości po papierosach                              

i w związku z tym dzieci nie mogą się w tym miejscu bawić; 

 po rozmowie z dyrektorami oleckich szkół prosi o dostawienie stojaków do rowerów, 

bo dzieci chętnie przyjeżdżałyby do szkoły rowerami, ale nie ma gdzie ich 

przymocować. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnosi, aby wygospodarować środki na opłatę wynagrodzenia opiekuna przystani 

żeglarskiej. Być może uda się to zrealizować wspólnie z Powiatem Oleckim. Jego 

zdaniem istnienie wypożyczalni żaglówek ma sens, tym bardziej, że ostatnio jedno                   

z działań z dziećmi i młodzieżą w ramach projektu streetworkerskiego dotyczyło 

żeglarstwa. Warto zainwestować trochę środków, aby podczas miesięcy letnich był 

tam ktoś, kto będzie wypożyczał sprzęt i o niego dbał; 

 ponowił wniosek Klubu Radnych OKO, aby w miarę możliwości, przeprowadzić 

szkolenia lub warsztaty z edukacji antydyskryminacyjnej dla kadry oświaty i kadry 

zarządzającej. Są przypadki dyskryminacji dzieci w szkołach z różnych powodów. 

Ponawia wniosek, bo wcześniej otrzymał odpowiedź, iż gmina szuka źródeł 
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finansowania. Jego zdaniem sprowadzenie edukatorów i przeszkolenie kadry 

nauczycieli i dyrektorów szkół pomogłoby w edukacji w szkołach; 

 otrzymał sygnał, że po rozkopaniu ul. Leśnej poprawiana studzienka nie powróciła do 

dawnego stanu. Prosi, aby wymóc na wykonawcy poprawę stanu drogi; 

 zapytał, czy jest możliwość, aby gmina wsparła Zespół Szkół Technicznych w Olecku 

w remoncie elewacji zamku. Brama zniszczona przez jakiegoś wandala zostanie 

wyremontowana z własnych środków szkoły, jednak z pisma dyrektora wynika,                  

iż dobrze byłoby, gdyby gmina wsparła technicznie, organizacyjnie, czy też finansowo 

remont elewacji budynku; 

 prosił o rozważenie możliwości udziału w projekcie „Przestrzeń dla partycypacji”,                         

z którego można pozyskać od 18 do 20 tys. zł na konsultacje dokumentów 

planistycznych. Szczegóły programu są dostępne na stronie 

www.partycypacjaobywatelska.pl. W związku z pracami nad programem rewitalizacji 

i planami miejscowymi warto się nad tym pochylić. Artykuł na ten temat przekaże                   

w przerwie sesji; 

 zaznaczył, iż Spółdzielnia Socjalna Razem, która wynajmuje od gminy lokal  przy                

ul. Kolejowej, ma kłopoty i w związku z tym wnioskuje o obniżenie jej czynszu. Jeśli 

to zależy od rady i konieczne jest podjęcie jakichś uchwał, aby udostępnić lokal za 

symboliczną złotówkę, to prosi o reakcję w tej sprawie. Spółdzielnia ma kłopoty                    

w tym zakresie i jeśli można pomóc, to prosi o wsparcie. Zaapelował też do radnych, 

jeśli ktoś jest zainteresowany tym tematem, to prosi o pozostanie po sesji                                

i poświęcenie 5 minut temu tematowi. 

Podziękował Burmistrzowi, Prezesowi Przedsiębiorstwa  Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

w Olecku i Prezesowi Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku oraz 

kierownikom i pracownikom urzędu za pomoc przy organizacji sprzątania terenu PTTK                        

i strumyka przy torach kolejowych przez dzieci w ramach projektu streetworkerskiego oraz za 

wykonanie przyłączy do budynku dawnego PTTK.  

 

Radny Wojciech Rejterada 

poinformował, iż w kwietniu Komisja Oświaty (…) odwiedziła szkoły miejskie, zapoznała się 

z ich sukcesami, ale też problemami, z jakimi borykają się dyrektorzy. Komisja wypracowała 

wnioski i zwróciła uwagę na wykonanie pilnych inwestycji w szkołach. W imieniu komisji  

złożył podziękowania Burmistrzowi za przekazanie 200 tys. zł z rezerwy na najpilniejsze                        

i wskazane inwestycje w placówkach oświatowych oraz za szybką interwencję. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące wnioski: 

 podkreśliła, iż niestety nasze miasto nie jest przyjazne rowerom. Cały czas podnosi się 

temat, że wymaga to planowania, przyjrzenia się problemowi. Jej zdaniem 

zniechęcające jest otrzymywanie wciąż odpowiedzi, iż nie ma możliwości tworzenia 

dodatkowych miejsc parkingowych, nie ma możliwości zmiany  organizacji ruchu                        

i ustawiania znaków, które w jakikolwiek sposób ułatwiałyby komunikację 

samochodową i rowerową.                    

W naszym mieście poruszanie się rowerem jest bardzo niebezpieczne. Jej zdaniem jest 

to sprawa pilna i ważna. W ramach Green Velo znów ominęła nas poważna, bardzo 

dobra inwestycja. Kilka lat temu przy szkołach ponadgimnazjalnych odbywały się 

działania dotyczące miasta przyjaznego rowerom, była składana petycja do Burmistrza 

Olecka z prośbą, aby się tym zająć i wyznaczyć w mieście bezpieczne trasy dla 

rowerów.  Przy szkołach ponadgimnazjalnych zostały zamontowane stojaki na rowery. 

Widzimy pozytywne zmiany w aktywności mieszkańców, którzy chętniej jeżdżą na 

rowerach, więc należy podjąć działania, by miasto stało się przyjazne rowerom. 

 złożyła wniosek o współpracę samorządu z organizacjami pozarządowymi, w tym 

Lokalną Organizacją Turystyczną Ziemi Oleckiej, gdyż będzie odbywało się wiele 

http://www.partycypacjaobywatelska.pl/
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imprez otwartych, na których rękodzielnicy mogliby sprzedać swoje wyroby. Wnosi      

o informowanie, aby im to umożliwić. 

Podziękowała za dobre zmiany na rogu ulic 1 Maja i Zamkowej. Podziękowała Prezesowi 

Andrzejowi Falęckiemu za uporządkowanie ul. 1 Maja. 

W planie pracy Komisji Planowania (…) na czerwiec zaplanowano przegląd dróg i ulic 

gminnych. Prosi, aby sołtysi i mieszkańcy zgłaszali do końca przyszłego tygodnia (do 

03.06.2016) wnioski, które ulice i miejsca są ważne, aby komisja mogła tam pojechać, 

dokonać oględzin i zwrócić się do Burmistrza o podjęcie określonych działań.      

 

Radny Wojciech Leonarczyk  

zgłosił następujące wnioski: 

 wnosi o naprawę furtki na cmentarzu ewangelickim, gdyż zostały złamane  elementy 

ozdobne; 

 prosi o renowację alejek na nowopowstałym skwerze przy ul. Targowej, gdyż zostały 

one usypane z piasku, który się wypłukał i obecnie wystają elementy fizeliny  

stwarzające niebezpieczeństwo potknięcia się i upadku pieszych; 

 w związku z przejęciem do realizacji przez gminę Olecko spraw z zakresu 

administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych wnosi 

o pilne wykoszenie trawy, ustawienie jednego ze złamanych krzyży oraz  odbudowę 

stopnia schodów na cmentarzu ewangelickim.  

Poddał pod rozwagę przeprowadzenie w szkołach pogadanek na temat szacunku do 

zmarłych ofiar wojen, bo widok na cmentarzu jest przerażający; 

 prosi o wystąpienie do zarządcy dróg z prośbą o przycięcie kosodrzewiny na rondach, 

gdyż jest ona tak wysoka, iż zaczyna przysłaniać znaki drogowe; 

 rok temu wnosił, aby podjąć działania promujące flagę Olecka. Burmistrz sugerował 

wówczas, by flaga Olecka była wywieszana w dniu 2 maja (Święto Flagi). Niestety 

nie widział tych flag na terenie miasta. Przejeżdżając przez wiele miast i miejscowości 

na terenie Polski można podejrzewać, na podstawie wywieszonych flag lokalnych 

obok flag narodowych, że coś ważnego dzieje się dla społeczności. Jego zdaniem 

dobre zwyczaje warto przenosić na teren naszego miasta. Wnioskuje, aby podczas 

świąt narodowych i świąt lokalnych obok flag narodowych wywieszać flagi Olecka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zgłosił wniosek, aby u progu sezonu turystycznego szczególną uwagę zwrócić na zieleń 

miejską przy ciągach pieszych, by trawy były wykoszone. 

Poinformował, iż Burmistrz udzieli pisemnych odpowiedzi na zgłoszone wnioski. 

  

Radni nie zgłaszali więcej wniosków. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 8 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Senorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektów uchwał. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 9 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zmiany w statucie wynikają z nałożenia nowych zadań na gminę, które są 

realizowane przez MOPS. Dotyczy to zadań wprowadzonych ustawą o Karcie Dużej Rodziny 

oraz ustawą o pomocy państwa w wychowaniu. Stąd należy dokonać zmian w statucie                           

i wpisać nowe zadania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało                     

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.36.2016 

w załączeniu 

 

 

b) wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że w związku z zakończeniem kadencji Oleckiej Rady Młodzieżowej  w dniach 

20-21 maja br. odbyły się wybory. Tradycyjnie Rada Miejska wybiera spośród siebie 

przedstawiciela do składu Oleckiej Rady Młodzieżowej. Poprzednio przedstawicielem była 

radna Justyna Cieślukowska. Obecnie komisje wskazały również tą radną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie zgłosiła kandydaturę radnej Justyny Cieślukowskiej 

do składu Oleckiej Rady Młodzieżowej i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i zgłosiła 

radną Justynę Cieślukowską. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                            

i kandydaturę radnej Justyny Cieślukowskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, iż w tym momencie jest problem, gdyż z tego co wie, radna Justyna Cieślukowska 

będzie przebywać na dłuższym zwolnieniu lekarskim. Jego dzisiejsza interpelacja do radcy 

prawnego dotyczy właśnie tej kwestii. Jeśli Rada wskaże radną do składu Oleckiej Rady 

Młodzieżowej, jak to się będzie miało do pełnienia przez nią funkcji i czy nie będzie 

sprzeczności z przepisami Kodeksu pracy.  

 

Radca prawny – Marek Lewandowski 

zwrócił uwagę, iż wszystko zależy od tego, z jakim rodzajem zwolnienia lekarskiego ma się 

do czynienia i jaką jednostką chorobową. Jeśli w zwolnieniu jest zapisane, że osoba musi 

leżeć, a przejawia inne  formy aktywności i wychodzi z domu, to może paść zarzut naruszenia 

warunków zwolnienia lekarskiego i związanych z tym konsekwencji. Nie można z góry 

zakładać, iż każde zwolnienie lekarskie będzie wykluczało działalność radnego i pełnienie 

przez niego funkcji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby nie zajmować się w tym miejscu sprawą radnej z jego klubu                               

i zaproponował, aby radca prawny oraz Burmistrz spotkali się z radną i omówili temat. Radna 

wyraziła zgodę na kandydowanie do składu Oleckiej Rady Młodzieżowej, a dzisiejsza jej 

nieobecność jest związana ze wspomnianą sytuacją prawną. Zatem prosi o jak najszybszy 

kontakt z radną, aby nie debatować dziś nad indywidualną sprawą. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wskazania radnego 

Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku 

do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.37.2016 

w załączeniu 

 

 

c) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody, który 

może powierzyć ten obowiązek jednostce samorządu terytorialnego. Wojewoda zwrócił się                        

o utrzymanie przez Gminę Olecko grobów wojennych, przeznaczając na ten cel 5.000 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji 

przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów                 

i cmentarzy wojennych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko 

spraw z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.38.2016 

w załączeniu 
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d) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej,  

na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza  

przy ul. Leśnej w Olecku 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji. 

Projekt mpzp został sporządzony zgodnie z procedurą planistyczną, był wyłożony do 

publicznego wglądu. Nie wpłynęły żadne uwagi. Projekt uzupełniono o wskaźniki dotyczące 

zabudowy. Projekt planu jest zgodny ze Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja, przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy                             

ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską                  

i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do 

Świętajna, Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie 

cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.39.2016 

w załączeniu 

 

 

e) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego  

w Olecku przy ul. Zielonej 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż projekt uchwały był omawiany wielokrotnie zarówno na ostatnich posiedzeniach 

komisji, jak i wcześniej. Celem planu jest umożliwienie realizacji zabudowy mieszkaniowej                 

i usługowej o charakterze śródmiejskim przy ul. Zielonej. Projekt planu określa również 

zasady i warunki na obszarze zagospodarowania, których realizacja przyczyni się do 

zachowania i ukształtowania ładu przestrzennego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 3 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się, 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja przy 4 głosach wstrzymujących się, nie zaopiniowała projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących 

nie zaopiniowała projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

odnośnie skierowania sprawy do sądu zapytał radcę prawnego, czy jeśli jednak zapadnie 

wyrok, że budynek ma charakter wolnostojący, będzie się to wiązało z jakimiś 

konsekwencjami finansowymi dla naszej gminy. 

 

Radca prawny – Marek Lewandowski 

odpowiedział, iż zgodnie z art. 36 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  

w przypadku uchwalenia planu bądź zmiany planu, który ze względu na zmianę 

przeznaczenia terenu mógłby skutkować obniżeniem wartości nieruchomości, podmiot może 

żądać wypłaty odszkodowania przez jednostkę samorządu lub zamiany takiej nieruchomości 

na inną. W przedmiotowej sprawie nie jest w stanie wypowiedzieć się jednoznacznie, gdyż 
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nie posiada wiedzy specjalnej, czy na skutek uchwalenia omawianego planu mogłoby dojść 

do zmiany wartości nieruchomości. Jego zdaniem na zgodność z prawem uchwalenie planu 

nie ma wpływu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy zapisy projektu uchwały stanowią, iż jedna ze stron konfliktu będzie 

uprzywilejowana.  

 

Radca prawny – Marek Lewandowski 

odpowiedział, że w jego ocenie nie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są jeszcze inne pytania do projektu uchwały. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roma J. 

zgłosił, iż chce zabrać głos w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał Radę, czy wyraża zgodę, aby mieszkaniec zabrał głos w tym punkcie sesji. 

 

Rada wyraziła zgodę.  

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

odnosząc się do dzisiejszych wypowiedzi radcy prawnego oznajmił, że sąd może przyjąć 

wniosek lub go oddalić. Jego interes prawny we wniosku został wykazany. Zgodnie                        

z przepisami i komentarzami do Kodeksu postępowania cywilnego wykazanie niepewności 

prawa lub stanu prawnego jest wystarczającą przesłanką interesu prawnego wykazanego 

przez niego. Radca wspominał, iż będzie wykazywany stan prawny, ale stan faktyczny będzie 

przesłanką do wyrokowania na temat stanu prawnego. Przepisy prawa, na które się powołuje 

mają charakter prewencyjny, kiedy jeszcze nie jest naruszone prawo.  

Stwierdził nawiązanie do wypowiedzi radcy prawnego sprzed pół roku, który groził mu 

postępowaniem sądowym.  

Jeśli chodzi o wypowiedź Burmistrza zaznaczył, iż mija się on z prawdą. Plan 

zagospodarowania przestrzennego nie nakazuje inwestorowi zabudowy, jaka może być, ale 

właściciel sąsiedniej działki wykonał już szkic, w którym konkretnie wskazano, gdzie chce 

wykonać zabudowę. Ponadto to właściciel sąsiedniej działki wnioskował o sporządzenie 

planu, bo bezskutecznie przez 9 lat występował o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. 

Natomiast argument finansowy, że gmina straci kilka tysięcy złotych jeśli chodzi o wypłatę 

wynagrodzenia wykonawcy planu uważa za chybiony, bo gdyby wynajmował prawnika przez 

9 lat do wszystkich 12 wniosków, to prawdopodobnie wydałby ok. 30 tysięcy złotych. 

Dodał, że złożył wniosek do sądu, bo zauważył na posiedzeniach komisji wcześniejszych                    

i ostatnich, iż różne są głosowania nad projektem uchwały. Jego zdaniem ani radni, ani 

Burmistrz, ani on nie są upoważnieni do tego, by wyrokować w tej sprawie.  

 

Radni nie zgłaszali uwag  do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

11 radnych, 6 radnych głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.40.2016 

w załączeniu 

 

 

f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych  

w centralnej części miejscowości Olecko – Kolonia 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż projekt planu został sporządzony z obowiązującymi przepisami, do wyłożonego 

do publicznego wglądu planu nie wpłynęły żadne uwagi. Plan dotyczy terenu położonego za 

obwodnicą Olecka po lewej stronie. Plan zakłada zmianę przeznaczenia terenu na obszar 

produkcyjno-usługowy. W przyszłości właściciel zakładu produkcyjnego chce utworzyć na 

tym terenie Specjalną Strefę Ekonomiczną.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w centralnej części 

miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w centralnej części miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.41.2016 

w załączeniu 
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Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 10 – Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok oraz udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Olecka:  

 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2015 rok, sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok, informacji o stanie mienia Gminy 

Olecko 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż na sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 r. składa się przede 

wszystkim bilans, który zawiera aktywa, czyli kontrolowane przez jednostkę zasoby 

majątkowe o wiarygodnie określonej wartości, powstałe w wyniku przeszłych zdarzeń, które 

spowodują w przyszłości wpływ korzyści ekonomicznych. Składają się na nie:  

 środki pieniężne na rachunku bankowym budżetu w wysokości 2.070.135,59 zł,  

 należności i rozliczenia – 1.708,80 zł. 

Pasywa to:  

 zobowiązania Gminy Olecko – 28.118.811,49 zł, w tym głównie kredyty oraz 

wyemitowane obligacje, 

 aktywa netto budżetu – (minus) – 27.201.264,10 zł, z tego: wynik wykonania budżetu 

za rok 2015 – 3.721.633,80 zł, skumulowany niedobór budżetu z lat poprzednich – 

(minus) – 30.922.897,90 zł, 

 inne pasywa – 1.154.297 zł – są to środki z przekazanej w grudniu 2015 roku 

subwencji oświatowej na realizację wydatków 2016 roku. 

 

Łączny bilans jednostek obejmuje dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek 

budżetowych, czyli: szkół podstawowych, gimnazjów, przedszkola, MOPS-u, MOSiR-u                    

i Urzędu Miejskiego. 

Bilans sporządzony na dzień 31.12.2015 r. przedstawia: 

a) aktywa trwałe, wg wartości netto (pomniejszone o amortyzację), w tym: 

 wartości niematerialne i prawne (programy i licencje w jednostkach budżetowych), 

 grunty, 

 budynki, lokale i obiekty inżynierii lądowej i wodnej, 

 urządzenia techniczne i maszyny (m.in. serwery, zestawy komputerowe, 

kserokopiarki), 

 środki transportu, 

 pozostałe środki trwałe, 

 środki trwałe w budowie, czyli inwestycje rozpoczęte, 

 należności długoterminowe, 

 udziały w spółkach, 

b) aktywa obrotowe – 22.239.813,76 zł, to głównie należności krótkoterminowe takie jak 

fundusz alimentacyjny, należności podatkowe oraz środki zgromadzone na 

rachunkach bankowych, jak depozyty i FŚS. 

Pasywa to głównie Fundusz i Zobowiązania.   

 

Łączny rachunek zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych Gminy Olecko – 
sporządza się w wariancie porównawczym, z podziałem na koszty rodzajowe, które wynoszą 

68.407.188,46 zł i przychody w kwocie 79.322.688,47 zł. Zysk z działalności jednostek 

budżetowych wyniósł – 10.915.500,01 zł. 
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Łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych gminy przedstawia Fundusz na 

początku roku, zmiany w trakcie i Fundusz do ujęcia w bilansie na rok przyszły – 

217.195.995,87 zł. 

 

Informacja o stanie mienia komunalnego jest zawarta w załączniku do Zarządzenia w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu i szczegółowo była omawiana na posiedzeniach 

komisji, więc nie widzi potrzeby, aby ponownie ją przedstawiać.  

 
Budżet gminy na 2015 rok uchwalono 30 stycznia 2015 roku z planowanymi dochodami                  

w wysokości 70.365.273 zł, wydatkami w wysokości 67.463.673 zł i nadwyżką – 2.901.600 

zł, którą w trakcie roku zmniejszono o kwotę 46.768 zł, wprowadzając wolne środki z lat 

ubiegłych. Plan dochodów zwiększono o 8.731.078 zł, a plan wydatków o 8.777.846 zł. 

 

Dochody ogółem zostały zrealizowane w 98,7%, tj. niższe w stosunku do planowanych                       

o 1.044.221 zł, głównie z tego powodu, iż dotacje celowe w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich zostały niewykonane w kwocie 498.746 zł, 

dochody własne w kwocie 481.990 zł i dotacje celowe z Budżetu Państwa w kwocie                         

78.731 zł.  

W dochodach ogółem dochody własne stanowiły 52,3%, dotacje na wydatki z udziałem 

środków z UE 4,1%, subwencje ogólne 24,9 %, dotacje celowe z budżetu państwa na zadania 

zlecone i własne 18,5%. 

Na wykonane dochody składają się między innymi takie środki, jak: 

 pozyskano z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej 146.180 zł na 

dofinansowanie wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne szkół 

podstawowych, na wyposażenie stołówek szkolnych i usuwanie skutków zdarzeń 

losowych,  

 z Samorządu Wojewódzkiego pozyskano 9.995 zł na dofinansowanie placu zabaw                   

w Lenartach i 10.000 zł na plac zabaw w Gąskach,  

 WFOŚiGW w Olsztynie dofinansował usuwanie wyrobów zawierających azbest                              

w kwocie 65.353 zł oraz zakup sprzętu do OSP w Gąskach 5.000 zł, 

 ze sprzedaży nieruchomości uzyskano 1.640.592 zł (tj. 66,6% planowanych), czynsze 

za lokale mieszkalne i użytkowe, najem i dzierżawa nieruchomości to kwota 

1.877.918 zł,  

 dochody z podstawowych podatków gminnych: podatku od nieruchomości, rolnego, 

leśnego i od środków transportowych, to kwota 13.905.070 zł (plan wykonano                          

w 104%). Skutek obniżenia górnych stawek tych podatków to kwota 1.238.565 zł. Na 

mocy podjętych uchwał przez Radę Miejską udzielono zwolnień z podatku od 

nieruchomości na kwotę 350.277 zł, 

 otrzymano dotacje na finansowanie wydatków realizowanych z udziałem środków 

europejskich w wysokości 3.164.103 zł, planowana dotacja na sieć szerokopasmową 

Gminy Olecko wpłynęła w 2016 roku, 

 otrzymaliśmy zwrot z Urzędu Skarbowego podatku VAT w wyniku zmian                                      

w interpretacji przepisów i złożenia korekt deklaracji VAT-7 za 2011 i 2012 rok 

dotyczących zrealizowanej inwestycji pn. „Budowa hali widowiskowo - sportowej                      

z pływalnią” w kwocie 1.608.273 zł.  

 

Wydatki budżetu gminy to 74.330.496 zł, czyli 97,5% planowanych. 

Wydatki przeznaczono głównie na: 

1) oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą –  36,4%, 

2) pomoc społeczną – 20,4%, 

3) gospodarkę komunalną i ochronę środowiska  – 9,9%,  

4) administrację publiczną – 8,2%, 

5) gospodarkę mieszkaniową –  5,4%, 
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6) transport i łączność  – 4,9%,  

7) kulturę fizyczną – 4,9%. 

 

Wydatki majątkowe stanowią 9,6% wydatków ogółem. Wydano 7.164.229 zł na inwestycje, 

w tym największe środki przeznaczono na: 

 drogi publiczne – wydano 2.928.184 zł (tj. 41% wydatków majątkowych). Wykonano 

ul. Chopina, Syrokomli, Os. Siejnik II, drogę dojazdową przy ul. Jeziornej, na 

zapleczu ul. Kolejowej – Os. Zielone, przy ul. Sokolej, Zamkowej i Kościuszki 10-12, 

wykonano odcinek drogi Szczecinki – Borawskie, przebudowano długi most na rzece 

Lega. Dofinansowano inwestycje Powiatowe – budowę drogi w Babkach Gąseckich, 

drogę Małe Olecko do drogi krajowej, ulicę Kamienną i Przytorową, chodniki                       

11 Listopada, Kopernika, Armii Krajowej i w Lenartach, 

 na Gospodarkę komunalną i ochronę środowiska – 1.730.450 zł. W ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska – Rosja zakupiono urządzenia do 

oczyszczalni ścieków w Olecku, rozbudowano sieć wodociągową Doliwy i Kijewo 

oraz wybudowano przydomowe oczyszczalnie ścieków. Kontynuowano budowę 

placów zabaw głównie z funduszy sołeckich, wykonano oświetlenie w Białej Oleckiej. 

Dofinansowano budowę do 20 przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 zadania z zakresu Informatyki o wartości 1.423.564 zł to budowa sieci 

szerokopasmowej Gminy Olecko z dofinansowaniem z RPO Warmia i Mazury, 

 realizowane zadania z dziedziny kultury to głównie wydatki w świetlice wiejskie, 

zagospodarowanie terenów rekreacyjnych z funduszy sołeckich, przebudowa altany w 

parku przy ul. Gołdapskiej.   

 

Łącznie realizowano 80 różnych zadań inwestycyjnych, w tym wiele z wykorzystaniem 

środków funduszy sołeckich. W ramach zadań inwestycyjnych i bieżących, zgłoszonych 

przez sołectwa, finansowanych z wyodrębnionych środków stanowiących fundusz sołecki 

wydano 341.682 zł. 

 

Zadłużenie gminy na koniec 2015 roku wyniosło 28.066.800 zł, co stanowi 36% wykonanych 

dochodów gminy. Obsługa zadłużenia gminy, to spłata rat kredytów, wykup obligacji 

komunalnych oraz odsetek od tego zadłużenia. W 2015 roku stanowiła kwotę 3.853.123 zł, 

czyli 4,9% wykonanych dochodów.  

Biorąc pod uwagę zrealizowane dochody i przychody, wydatki i rozchody, budżet gminy za 

2015 rok zamknął się nadwyżką w wysokości 866.802 zł, a realizowany był zgodnie                            

z podjętymi Zarządzeniami oraz uchwałami Rady Miejskiej w Olecku i w oparciu o ustawę               

o finansach publicznych. 

 

 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2015 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odczytał sentencję uchwały Nr RIO.VIII-0120-211/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 12 kwietnia 2016 r. w sprawie wydania opinii                                  

o przedłożonym przez Burmistrza Olecka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Olecko 

za 2015 rok – uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Bagieński 

odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku w sprawie wykonania budżetu 
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Gminy Olecko za 2015 rok – w załączeniu do protokołu. 

 

 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Olecka za 2015 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał sentencję uchwały Nr RIO.VIII-0120-283/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Olecka za 2015 rok  – uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

 

e) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki na posiedzeniu uzyskała 

bardzo wnikliwe i szerokie informacje od pani Skarbnik dotyczące sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy. Komisja jednoznacznie określiła,  

iż sytuacja gospodarcza i finansowa gminy jest bezpieczna. Bardzo prawidłowo 

zabezpieczono niezbędne fundusze na spłacanie zobowiązań. Komisja widzi ogromne 

obciążenie budżetu gminy wydatkami na oświatę – 26 mln zł, w tym z dochodów gminy 10 

mln zł. Komisja Oświaty (…) po wizytach w szkołach jednoznacznie stwierdziła, że jest 

potrzeba znacznego dofinasowania zakupów wyposażenia szkół, w tym jako szczególnie 

ważne sprzętu komputerowego. Członkowie Komisji Planowania dyskutowali o tym, iż nie da 

się „dopędzić” nowoczesnego sprzętu informatycznego, niemniej jednak Komisja zgłasza 

wniosek, aby systematycznie weryfikować stan sprzętu w szkołach, bo jeśli szkoły będą 

mogły korzystać z sieci szerokopasmowej, to sprzęt komputerowy powinien być nowoczesny. 

Wyraziła uznanie kierownikom i pracownikom wydziałów za realizację 80 inwestycji,                  

bo zdaje sobie sprawę, że za każdym wykonanym zadaniem „stoją ludzie”. Zapewne pod 

względem organizacyjnym prościej jest zrealizować jedną dużą inwestycję, niż kilkadziesiąt 

drobnych zadań. 

Wyraźnie widać, iż nie zmarnowano pieniędzy na poprawę wizerunku miasta. Burmistrz 

zapowiadał realizację w tym roku dokumentacji technicznej na zagospodarowanie terenów 

zielonych. Komisja liczy na to, że ulice bez terenów zielonych (Kolejowa, Zamkowa, Armii 

Krajowej i inne) zostaną pod tym względem również zagospodarowane, np. poprzez 

zawieszenie na latarniach ulicznych doniczek z kwiatami. 

Komisja prosi również o zabezpieczenie środków na działania promocyjne, aby wiele lat 

starań o to, by Olecko było sportową stolicą Mazur, było szerzej promowane nie tylko 

poprzez witacze. 

Ponadto Komisja prosi, aby jeśli są przygotowywane nowe materiały promocyjne, 

przynajmniej jeden komplet przekazać dla każdej komisji, by radni mogli zapoznać się                    

z kierunkami działań promocyjnych. 

53% udziału subwencji w wydatkach jej zdaniem to mało, a zadań przybywa. Analizowano 

możliwości termomodernizacji i obniżenia wydatków. Być może w tym kierunku Burmistrz 

będzie czynić starania, bo wydatki bieżące na działalność gminy są dość wysokie. 

Komisja wnosi, aby jeśli tylko dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury 

Garbate” zwracał się o to, w miarę możliwości zakupić namiot lub zadaszoną, rozkładaną 

scenę dla zabezpieczenia występów zespołów przed deszczem lub śniegiem. 

Podziękowała Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy za fachowość. Niebawem rozpoczną się 

nabory wniosków o dofinansowanie projektów ze środków unijnych, więc rozumie, iż z tego 

tytułu wpływy do budżetu będą większe. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podkreślił, że minął kolejny rok, kiedy zmniejszył się dług gminy, przez co zwiększa się 

potencjał finansowy na lata przyszłe. Zgodził się z ostatnim zdaniem radnej Marii 

Dzienisiewicz, iż nabór wniosków zwiększa szanse na jak największą liczbę inwestycji na 

następne lata.  

Pogratulował Burmistrzowi wykonania budżetu, który jak najbardziej był rzeczowy, realny                

i gospodarny. Przekazał gratulacje również Skarbnikowi Gminy.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż realizacja ubiegłorocznego budżetu nie była tak prosta jak się wydaje, gdyż 

potrzeb jest znacznie więcej niż środków finansowych. Radni słusznie zwrócili uwagę na 

nowe budżetowanie środków unijnych, jednak należy mieć na względzie, iż jest już 2016 r.,                

a środki w zasadzie jeszcze nie zostały uruchomione, dopiero rozpoczynają się nabory. Zatem 

praktycznie 2 lata są stracone. W ubiegłym roku gmina skorzystała z tzw. „resztek” środków 

z Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska-Rosja. Z pozyskanych pieniędzy 

gmina zakupiła urządzenia do oczyszczalni ścieków. 

Ponadto gminie udało się odzyskać zwrot podatku VAT w wysokości ponad 1,6 mln zł. 

Podziękował Skarbnikowi Gminy za wielkie zaangażowanie i działalność w kierunku 

odzyskania tych pieniędzy. Gmina w tym zakresie współpracowała ze specjalistyczną firmą, 

która, jego zdaniem, nie żądała zbyt wysokiego wynagrodzenia.  

Podziękował za współpracę radnym, gdyż budżet był realizowany wspólnie. Wszelkie zmiany 

dokonywane w budżecie były najpierw przedyskutowane na posiedzeniach komisji, następnie 

były podejmowane decyzje na sesjach.  

Każdy kierownik wydziału starał się realizować budżet jak najoszczędniej. Zarówno on, jak                

i radni widzą potrzeby w zakresie budownictwa mieszkaniowego.  Obecnie gmina wykonuje 

dokumentację techniczną na budowę budynku z mieszkaniami socjalnymi i stara się pozyskać 

środki na ten cel. Są także potrzeby w zakresie drogownictwa, mimo że w ubiegłym roku na 

przebudowę dróg wydano 41% wszystkich wydatków majątkowych. W tym zakresie gmina 

ściśle współpracowała z Powiatem Oleckim. Wspólne wykonanie zadań inwestycyjnych służy 

zarówno mieszkańcom miasta jak i gminy. 

Podziękował wszystkim za realizację budżetu, podpowiedzi co do potrzeb. Wyraził nadzieję, 

że powoli gmina będzie coraz piękniejsza. Ważną rolę pełni w gminie fundusz sołecki, z tego 

też tytułu podziękował sołtysom sołectw za zaangażowanie mieszkańców i realizację zadań 

przy wkładzie własnej pracy. 

     

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.42.2016 

w załączeniu 

 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja nie opiniowała projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Olecka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Olecka. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.43.2016 

w załączeniu 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

w imieniu całej Rady Miejskiej złożył Burmistrzowi gratulacje. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

podziękował wszystkim radnym oraz sołtysom, kierownikom wydziałów, dyrektorom 

poszczególnych jednostek za współpracę w minionym 2015 roku.  

 

Na tym punkt wyczerpano. 

 

 

Do punktu 11 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J.  

odnosząc się do wypowiedzi radnego Wojciecha Leonarczyka powiedział, iż Przewodniczący 

Komisji Polityki Prorodzinnej (…) stwierdził, że nie było rozmowy o podjętych krokach na 

posiedzeniu komisji. Uczestniczył w posiedzeniach trzech komisji i wskazał, iż była o tym 

mowa i zostało to potwierdzone potem na posiedzeniu Komisji Planowania (…) przez panią 

kierownik Wydziału BI.  

Poddał pod rozwagę Przewodniczącego Rady, aby nie pytał przewodniczących komisji                    

o opinie, bo uczestniczył w trzech posiedzeniach i nie wie co się wydarzyło przez 4 dni. 

Zaproponował radnym z Klubu Radnych „Mała Ojczyzna Olecko”, aby nie brali udziału               

w głosowaniu, bo potem wygląda to groteskowo. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że w celu doprecyzowania zgłoszonych  wniosków przekaże do protokołu 

zdjęcia.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poinformował, iż przekazuje do protokołu z sesji kartę głosowań imiennych Klubu Radnych 

OKO. 

 

Radny Leszek Olszewski 

stwierdził, że nie powiedział, iż na posiedzeniu komisji nie było dyskusji, tylko odniósł się do 

wypowiedzi radnego Leonarczyka, który mówił o podjętych krokach przez komisję.  

Dyskusja była i została zaprotokołowana. Zatem prosi, aby nie zmieniać jego wypowiedzi. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

zaznaczył, że radny Wojciech Rejterada, który już wyszedł, jest skromną osobą i nie chciał się 

chwalić, więc chce poinformować, że wychowanka Pana Rejterady, a jego była uczennica 

Małgorzata K., zdobyła brązowy medal na Mistrzostwach Europy w Karate. Niecodziennie 

olecczanie i olecczanki zdobywają medale na tego typu imprezach sportowych, stąd jego 

zdaniem warto byłoby zaprosić zawodniczkę na kolejną sesję i wręczyć jej podziękowania, 

dyplom lub drobny upominek. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

dodał, że jest to możliwe na sesji czerwcowej. 

Stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej                     

w Olecku.  

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Małgorzata Adameit            Karol Sobczak 

 


